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PROTOKÓŁ NR XLIX/2023 

Sesji Rady Gminy Damnica 

w dniu 28 czerwca 2023 r. 

 

Na stan 15 radnych obecnych było 14 radnych. 

Nieobecni radni – P. Cisek 

 

Przewodniczył – Kazimierz Kozina 

Protokółowała – Barbara Imińska 

 

Sesję Rady Gminy otworzył o godz. 12: 00 Przewodniczący K. Kozina, który po przywitaniu 

radnych i gości stwierdził quorum radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy mają uwagi do 

przesłanego porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Radni nie zgłosili wniosków do przesłanego porządku obrad. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, że złożone zostały wnioski do porządku obrad: 

 

Pierwszy wniosek z dnia 19 czerwca 2023 r.  o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/459/2022 Rady Gminy Damnica z dnia 15 

grudnia 2022r. w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii i Uzależnieniom 

Behawioralnym w Gminie Damnica na lata 2023-2025”. 

Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń Komisji Rady. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, kto z radnych jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad wnioskowanego projektu uchwały i zarządził głosowanie w przedmiocie 

złożonego wniosku. 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek Wójta Gminy Damnica nr 1 a dn. 16.06.2023r. o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały          w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/459/2022 Rady Gminy Damnica 

z dnia 15 grudnia 2022r. w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki                      

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii                       

i Uzależnieniom Behawioralnym w Gminie Damnica na lata 2023-2025” 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł Obert, Iwona 

Mędrkiewicz, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 
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NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że wniosek Wójta Gminy Damnica z dnia 19 czerwca 

2023 r. został przyjęty. 

 

Drugi wniosek z dnia 22 czerwca 2023r. o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gdańsku 

skargi Prokuratora Rejonowego w Słupsku wraz z odpowiedzią na skargę. 

Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń Komisji Rady  

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, kto z radnych jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad wnioskowanego projektu uchwały i zarządził głosowanie w przedmiocie 

złożonego wniosku. 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek Wójta Gminy Damnica nr 2 z dn. 22.06.2023r. o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego           

w Gdańsku skargi Prokuratora Rejonowego w Słupsku wraz z odpowiedzią na skargę 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł Obert, Iwona 

Mędrkiewicz, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że wniosek Wójta Gminy Damnica z dnia 22 czerwca 

2023r. został przyjęty. 

 

Trzeci wniosek z dnia 22 czerwca 2023r. o wprowadzenie do porządku obrad projektów 

uchwał: 

1)  projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Świecichowo, gmina Damnica, 

2) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentów obrębów Bięcino, Damnica, 

Świecichowo, Wiatrowo w gminie Damnica. 

Projekty uchwał zostały szczegółowo omówione podczas posiedzeń Komisji Rady. 

  

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, kto z radnych jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad wnioskowanych projektów uchwał i zarządził głosowanie w przedmiocie 

złożonego wniosku. 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek Wójta Gminy Damnica nr 3 z dn. 22.06.2023r. o wprowadzenie do porządku obrad 

projektów uchwał w sprawie przystąpienie do sporządzenia mpzp.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że wniosek Wójta Gminy Damnica z dnia 22 czerwca 

2023r. został przyjęty. 

 

Porządek obrad po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie i rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

2. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Damnica za 2022 rok: 

a) przedstawienie Raportu, 

b) debata nad Raportem, 

c) projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Damnica. 

3. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu za 2022 rok: 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego za 2022 rok, 

b) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu za 2022 rok, 

c) rozpatrzenie sprawozdania finansowego na 2022 rok, 

d) dyskusja nad sprawozdaniami, 

e) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminy Damnica za rok 2022 wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Damnica za rok 2022. 

4. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Damnica za 2022 rok: 

a) zapoznanie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Damnica o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Damnica za 2022 rok, 

b) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie 

wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Damnica 

za 2022 rok, 

c) dyskusja, 

d) projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Damnica za 

2022 rok. 

5. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja z realizacji wniosków i interpelacji zgłoszonych w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja z bieżącej działalności instytucji kultury. 



4 
 

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2023 rok 

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica 

na lata 2023 - 2038. 

10. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu nadawania honorowego tytułu 

„Zasłużony dla Gminy Damnica”. 

11. Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników do sądów powszechnych. 

12. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Damnica do Stowarzyszenia "Lokalna 

Grupa Rybacka Pojezierze Bytowskie" jako członek zwyczajny. 

13. Projekt uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 

się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami oraz prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także 

grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie Gminy Damnica. 

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Damnica. 

15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Damnica. 

16. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy na okres do lat 

trzech nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica. 

17. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek nr: 73/1, 73,2 i 73/3 położonych w obrębie geodezyjnym 

Damnica, gmina Damnica. 

18. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek oznaczonych nr ewidencyjnym 239/1, 239/2, 251/1, 251/2, 

252, 253, 254, 255, 256, 257, 258, 259 położonych w obrębie ewidencyjnym 0004 

Damnica, gmina Damnica. 

19. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/459/2022 Rady Gminy Damnica z 

dnia 15 grudnia 2022 roku w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii i 

Uzależnieniom Behawioralnym w Gminie Damnica na lata 2023-2025”. 

20. Projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 

Gdańsku skargi Prokuratora Rejonowego w Słupsku wraz z odpowiedzią na skargę. 

21. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Świecichowo, gmina Damnica. 

22. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentów obrębów Bięcino, Damnica, 

Świecichowo, Wiatrowo w gminie Damnica. 

23. Wolne wnioski i informacje. 

24. Zakończenie Sesji. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż protokół z poprzedniej Sesji tj. 2 czerwca 2023r. 

został sporządzony, podpisany i opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 

Gminy Damnica. Radni nie wnieśli uwag do treści protokołu. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, że na poprzedniej Sesji Rada Gminy Damnica 

podjęła uchwałę w sprawie przyznania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica” 

dla Pana Jana Kurczaba. 
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Przewodniczący K. Kozina wspólnie z Wójtem Gminy A. Kordylasem wręczyli Panu Janowi 

Kurczaba akt nadania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica”. 

 

Ad. 2 
Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż kolejnym punktem porządku obrad jest 

rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Damnica za 2022 rok. 

 

Wójt Gminy Damnica zarządzeniem Nr 71/2023 z dnia 26 maja 2023 r. przedłożył Radzie 

Gminy Damnica Raport o stanie Gminy Damnica za rok 2022. 

Rada gminy rozpatruje raport podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała rady gminy 

w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium wójtowi.  Nad przedstawionym raportem 

przeprowadza się debatę. W tym temacie radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych. 

W debacie nad raportem o stanie gminy głos mogą zabierać również mieszkańcy gminy.        

W Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Damnica zamieszczono Raport wraz        

z informacją o debacie oraz kartą zgłoszenia udziału w debacie. 

Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos zobowiązany jest złożyć do Przewodniczącego Rady 

Gminy pisemne zgłoszenie poparte podpisami, co najmniej 20 osób. 

Zgłoszenia te mieszkańcy gminy zobowiązani są złożyć najpóźniej w dniu poprzedzającym 

dzień, na który zwołana została sesja, podczas której ma być przedstawiony raport o stanie 

gminy tj. do 27 czerwca 2023 r.   

Mieszkańcy Gminy do dnia wczorajszego nie zgłosili się do udziału w debacie.  

Raport o stanie Gminy Damnica za 2022 rok stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący K. Kozina otworzył debatę nad Raportem o stanie Gminy Damnica              

za 2022 rok. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas poinformował, że już po raz piaty przekazuje Radzie Gminy 

Damnica raport o stanie Gminy Damnica, który został przygotowany zgodnie z ustawą o 

samorządzie gminnym. Raport stanowi roczne podsumowanie działalności Wójta Gminy 

Damnica. Jego celem jest przede wszystkim zaprezentowanie danych dotyczących finansów 

gminy, najważniejszych inwestycji, statystyk, wydarzeń, a także omówienie realizacji 

programów, strategii i uchwał Rady Gminy z możliwością porównania go z latami 

poprzednimi. 

Wójt Gminy A. Kordylas ma nadzieję, że dokument jest przejrzysty i obrazowo przekazuje 

najważniejsze informacje z roku 2022 związane z funkcjonowaniem naszej gminy i miejsca, 

które wspólnie tworzymy, rozwijamy i dbamy o nie. Miniony rok to czas inwestycji                 

i efektywnej pracy. Ponad 8 milionów złotych zainwestowano. Miniony rok to czas działań 

prowadzonych do dalszego rozwoju naszej gminy zarówno w wymiarze społecznym jak          

i gospodarczym. W swoich działaniach wraz z Radą Gminy Damnica wychodzimy naprzeciw 

oczekiwaniom mieszkańców poprawiając warunki życia w gminnych miejscowościach. 

Wójt Gminy A. Kordylas dziękuje Radnym Rady Gminy Damnica za kolejny już rok 

skutecznej współpracy i ma nadzieję, że kolejny okres wspólnego działania na rzecz gminy 

będzie równie prężny i efektywny. Działania na rzecz naszej gminy i mieszkańców to także 

ogromna praca zespołu pracowników Urzędu Gminy, dyrektorów i  kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy , za które Wójt Gminy serdecznie dziękuje. 

Wójt Gminy A. Kordylas podziękował Sekretarz Gminy Izabeli Rak za opracowanie 

niniejszego Raportu. Podziękowania Wójt Gminy skierował także do mieszkańców gminy za 

czynny udział  w życiu naszej społeczności. Wójt Gminy podziękował za spotkania, za 

kontakty, za kontakty przez media społecznościowe , za każde pytanie, za każdą opinię. Jak 
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widać w gminie Damnica dzieje się bardzo dużo, jednakże niech ten Raport stanie się 

podstawą do jeszcze większej integracji wspólnych działań i dążeń  

 

Radny W. Wilkowski stwierdził, że z Raportu wynika, że jest niemal idealnie, a na pewno 

bardzo dobrze. Niestety z punktu widzenia mieszkańców niektórych miejscowości nie 

wygląda to już tak kolorowo. To prawda, że udało się uzyskać dofinansowanie w dużych 

kwotach. Prawdą jest, że są prowadzone inwestycje ale czy budżet dzielony jest 

sprawiedliwie i adekwatnie do liczby mieszkańców w poszczególnych miejscowościach? 

Warto też zastanowić się czy wszystkie ważne potrzeby mieszkańców są zabezpieczone?  

Radny W. Wilkowski przypomniał takie sprawy z zakresu swojego działania m.in. 

oświetlenie w miejscowości Skibin – martwy punkt,  negatywna decyzja w sprawie przejęcia 

działek w Bobrownikach w celu utworzenia wygodnego, bezpiecznego przejścia dzieci na 

plac zabaw, bezpieczne przejście w Łojewie i oczekiwanie na przebudowę drogi, na którą z 

pewnością długo trzeba będzie czekać. Niestety zbyt słabe podejście władzy do tego 

problemu. Sprawa drzew z groźnym epizodem w Bobrownikach, po wielomiesięcznej debacie 

i naleganiu o wycinkę drzewo w końcu pękło i spadło na samochód. Droga z Bobrownik na 

stawy z przepustem. Coś się tam łata ale mieszkańcy cały czas cierpliwie czekają. Ponadto 

brak odpowiedniego wsparcia wniosków radnych kierowanych chociażby do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Słupsku tak jak np. o zatoczki autobusowe w Bobrownikach, że ponoć 

mieszkańcy nie chcą zatoczek a radny jest tego nieświadomy. Niewystarczający nacisk na 

organizację imprez masowych. W czasie obecnej kadencji praktycznie nie było takiej 

inicjatywy ze strony gminy, aby powstały imprezy masowe, rekreacyjne, sportowe oprócz 

oczywiście Dni Damnicy. Chodzi przede wszystkim o organizację np. rajdów, zawodów 

sportowych ogólnie dostępnych. Pojawił się turniej ping ponga w Zagórzycy dzięki Panu 

Z.P., który przyciągnął amatorów aktywnego wypoczynku. Jednak na tak dużą gminę to 

wszystko jest za mało. Rozpatrując Raport przyjmujemy do wiadomości, że wszystko było 

fajnie. Zdaniem radnego W. Wilkowskiego nie jest fajnie i to nie tylko za ubiegły rok ale za 

całą obecną zbliżającą się ku końcowi kadencję. Radny poinformował, że będzie głosował 

przeciw udzieleniu wotum. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas wyjaśnił, że wiele informacji, które przekazał radny W. Wilkowski 

jest nieprawdziwych, ponieważ mówi o miejscach lub sytuacjach, które nie są związane           

z naszą gminą. Radny W. Wilkowski mówi o drodze powiatowej w Bobrownikach, mówi o 

drodze i przejściu przy drodze powiatowej w Łojewie, mówi o drzewach przy drodze 

powiatowej. Wszystko po to, aby znaleźć argumenty na to, że prowadzi w tej chwili jakąś 

swoją działalność. Działalność oczywiście polityczną mówiąc nieprawdę. Kolejną nieprawdą 

jest, że zrobiono coś na przepuście. Przepust został zrobiony przez firmę Pana Dąbrowskiego 

łącznie z barierkami. Radny W. Wilkowski nie był tam od dawna więc o tym nie wie. Obecna 

na sali Pani dyrektor ZGK może udzielić dokładnej informacji, co i jak zostało tam zrobione. 

Wszystko jest także udokumentowane na zdjęciach. Radny W. Wilkowski w mediach 

społecznościowych pisze, że mieszkańcy osiedla Rybackiego nie mogą dojechać do pracy, do 

urzędu. Wójt Gminy w ubiegłym tygodniu spotkał się wraz z sołtysem z mieszkańcami i nikt 

nie dojeżdża tą drogą. Na pytanie Wójta, czy chcą, aby robić tą drogę mieszkańcy 

odpowiedzieli, że nie ponieważ wszyscy dojeżdżają do Damnicy drogą lepszą a przede 

wszystkim krótszą. Wobec powyższego radny W. Wilkowski przekazuje nieprawdziwe 

informacje. Radny mówi o imprezach masowych, których podobno w gminie nie ma. Na sali 

jest obecna pani Dyrektor CEiK, która od ponad roku organizuje i prowadzi m.in. imprezy 

masowe, których w tygodniu jest od 5 do 6. Trudno więc twierdzić, że takie imprezy nie maja 

miejsca. Natomiast to, że Pan radny nie bywa na tych imprezach to trudno. Dlatego po raz 
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kolejny radny przekazuje nieprawdziwe informacje. To, jak Pan radny zagłosuje jest kwestia 

jego sumienia. 

 

Zastępca Wójta G. Kiczmachowski zwrócił uwagę, że Pan radny zarzucił, że budżet jest 

nieadekwatnie dzielony. Do wyłącznej właściwości i kompetencji rady gminy jest uchwalanie 

budżetu gminy a Pan jako radny jest częścią tej rady. Szkoda, że Pan radny nie zauważył 

analizując Raport o stanie gminy za 2022 rok, że w miejscowości Bobrowniki, z której radny 

został wybrany powstało Lokalne Centrum Kultury. Powstało ono w takim miejscu, że nie 

sposób go nie zauważyć. Zastępca G. Kiczmachowski przekazał radnemu zdjęcia drogi,            

o której mówił radny a także Pan Przewodniczący widział, jak droga została wykonana. 

 

Radna I. Mędrkiewicz stwierdziła, że analizując Raport o stanie gminy za rok 2022 zwróciła 

uwagę na to, że spada liczba mieszkańców w gminie i to radna trochę niepokoi. Radna 

zwróciła także uwagę na rozbieżność między kwotą wydatków a dochodów na stronie 74. 

Radna przyznała, że graficznie Raport wykonany jest bardzo dobrze i przejrzyście i to trzeba 

docenić. Natomiast w Raporcie brakuje jakby podsumowania. Podsumowania każdego działu 

ale także całości. Radna oczekiwałaby, żeby Raport nie był tylko „ładną laurką” ale radna 

chciałaby, aby spojrzeć na działania okiem takim bardziej krytycznym. Nie wszystko jest 

dobrze. Chodzi o to, aby umieć stwierdzić, co musimy jeszcze poprawić, co zmienić. Aby to 

był jakiś wyznacznik dla następnych rad. Natomiast przedłożony Raport to jest „piękna 

laurka”, przedstawiony jest w piękny sposób. 

 

Przewodniczący K. Kozina nawiązał do wypowiedzi radnego W. Wilkowskiego dot. wycinki 

drzew. Niebawem budowana będzie S6 i wycięty zostanie w tym miejscu cały park. Jeżeli 

chodzi o inwestycje to radny W. Wilkowski w swojej miejscowości stworzył piękny plac 

zabaw. Należy zadać pytanie ile środków finansowych przeznaczono na ten cel? Ale co z tego 

skoro ten piękny plac zabaw stoi pusty. Przewodniczący K. Kozina uważa, że w tym 

przypadku środki nie zostały wykorzystane efektywnie. Podobnie jak wcześniej negowano 

plac zabaw wykonany w Sąborzu. 

 

Radny W. Wilkowski nie zgadza się z wypowiedzią Przewodniczącego K. Koziny dot. placu 

zabaw w Bobrownikach. Radny wielokrotnie podnosił, że place zabaw w Bobrownikach 

muszą zostać doposażone, ponieważ jest to jedyne miejsce, gdzie rodziny z dziećmi mogą 

spędzić czas w plenerze, sąsiedzi spotkać się i porozmawiać. Mieszkańcy chętnie korzystają z 

tych miejsc. W Bobrownikach nie ma dróg spacerowych, jedyna droga rekreacyjna, która wg. 

Pana Wójta jest w bardzo dobrym stanie, według radnego nie nadaje się do użytku jako droga 

rekreacyjna na spacer np. rowerami z dziećmi. 

 

Przewodniczący K. Kozina uważa, że tak jak powiedziała radna I. Mędrkiewicz, Raport          

o stanie gminy za rok 2022 naprawdę graficznie został zrobiony bardzo dobrze. Raport daje 

jasny obraz, że w gminie z roku na rok jest coraz lepiej. Podziękowania dla Pani Sekretarz      

I. Rak za sporządzenie Raportu, dla Pana Wójta A. Kordylasa za realizacje zadań a także dla 

pracowników Urzędu Gminy. Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że Wójt A. Kordylas 

stworzył bardzo dobry zespół pracowników. 

 

Przewodniczący K. Kozina zamknął debatę nad Raportem i zarządził głosowanie                    

w przedmiocie projektu uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Damnica           

i ogłosił wynik głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 

projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz 

Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich 

PRZECIW (2) 

Iwona Mędrkiewicz, Wojciech Wilkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marcin Jarzmicki 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/513/2023 w sprawie wotum 

zaufania dla Wójta Gminy Damnica, została podjęta. 

 

 

Ad. 3 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za 2022 rok 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż sprawozdania finansowe oraz sprawozdanie       

z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia komunalnego za 2022 rok radni 

otrzymali elektronicznie w aplikacji eSesja. Sprawozdania zostały szczegółowo omówione 

podczas posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Sprawozdania stanowią załączniki nr 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik Gminy o zapoznanie Rady z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Damnica za 2022 rok. 

 

Skarbnik J. Michalska odczytała Uchwałę nr 065/g220/R/III/23 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 18 kwietnia 2023 r. w sprawie opinii        

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Damnica za 2022 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego i objaśnieniami. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący K. Kozina otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Damnica za 2022 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Damnica za rok 2022 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Damnica za rok 

2022 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/514/2023 w sprawie rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Damnica za rok 2022 wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Damnica za rok 2022, została podjęta. 

 

 

Ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Damnica za 2022 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej                   

o przedstawienie wniosku Komisji o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Damnica za 

2022 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Z. Kaźmierski odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej         

z dnia 22 maja 2023 r. o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Damnica za 2022 rok. 

Wniosek stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, że zgodnie z art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 

1990r. o samorządzie gminnym, wniosek Komisji Rewizyjnej podlega zaopiniowaniu przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Gdańsku. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej uzyskał pozytywną opinię RIO w Gdańsku. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej                   

o odczytanie opinii RIO w Gdańsku.            

 

Członek Komisji Rewizyjnej A. Szarłot-Dietrich odczytała Uchwałę Nr 107/g220/A/III/23 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 31 maja 2023r. 

Uchwała RIO stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Damnica za 2022 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz 

Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

PRZECIW (1) 

Iwona Mędrkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marcin Jarzmicki 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/515/2023 w sprawie absolutorium 

dla Wójta Gminy Damnica za 2022 rok, została podjęta. 
 

Radny Z. Kaźmierski stwierdził, że chyli czoła dla Pana Wójta A. Kordylasa i ma nadzieję, że 

radni również się przyłączą do podziękowania. Budżet gminy utrzymany jest na  

zrównoważonym, niezagrożonym poziomie, prowadzonych jest wiele inwestycji. Za to należą 

się Wójtowi A. Kordylasowi podziękowania. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas podziękował Radnym za zaufanie i przyjęcie sprawozdania. 

Podziękował Skarbnik J. Michalskiej za to, że czuwała nad całym budżetem i to jej zasługa. 

Przede wszystkim to, że jest nadwyżka operacyjna, co jest nie lada osiągnieciem. Także to, że 

Komisja Rewizyjna oraz skład orzekający RIO w Gdańsku jednogłośnie stwierdziły, że 

Gmina Damnica jest w dobrej kondycji finansowej. To jest bardzo ważne. Natomiast inne 

rzeczy, które są związane z zobowiązaniami to gmina jest na poziomie 30%. W budżecie 

gminy jest ponad 20 mln.zł. na inwestycje, do których gmina dokłada własne środki.               

Z powstałej w Zagórzycy farmy fotowoltaicznego na 55 hektarach gmina otrzyma 660000 zł. 

podatku. Wójt wydał warunki zabudowy dla kolejnych 350 hektarów więc łatwo obliczyć jak 

w kolejnych latach zwiększą się dochody gminy. Patrząc na kondycję finansową  wg. Polskiej 

Agencji Prasowej, która informuje o statystykach z Ministerstwa Finansów, Gmina Damnica 

pod względem dochodów zajmuje 1007 miejsce w kraju na 2477 gmin. Jest to bardzo wysoka 

pozycja. Wójt A. Kordylas podziękował Radnym, że brali udział w zmianach budżetu. Radni 

mieli wpływ na kształt i wielkość budżetu za, co Wójt bardzo dziękuje. 

 

Przewodniczący K. Kozina podziękował Wójtowi A. Kordylasowi przede wszystkim za 

ciężką pracę, którą każdego dnia wykonuje na rzecz gminy i mieszkańców. 

 

Ad. 5 

Wójt Gminy A. Kordylas przedstawił informację z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Radna I. Mędrkiewicz swoją wypowiedzią nawiązała do roku 2018 a dokładnie do 28 grudnia 

kiedy to podjęła sprawę i poinformowała o tym Pana Wójta i Radę o tym, że na terenie 

Damnicy są rury, przebiega sieć wodociągowa prowadzona rurami azbestowo-cementowymi. 

Wówczas Radna otrzymała wyczerpującą odpowiedź, że nie jest to możliwe, że takich rur nie 

ma. A takie ruty niestety były. Odpowiedź jest na piśmie i Radna jest bardzo zadowolona, że 

zostały wymienione. Szkoda tylko, że wcześniej nie podjęto tego tematu. Od Pana Wójta 

Radna otrzymała wówczas odpowiedź, że nie ma takiej informacji, że nie ma na to 
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dokumentów. Był również problem z ustaleniem sposobu podłączenia do sieci wodociągowej 

Ośrodka Szkolno-Wychowawczego. Zadano także Radnej pytanie, skąd wie, skąd ma takie 

informacje. Radna wyjaśnił, że nieżyjący ojciec radnej wykonywał wiele tego typu prac na 

terenie Ośrodka i stąd posiada informacje. Także ówczesny sołtys przekazywał informacje na 

ten temat. W przypadku braku dokumentów warto czasami zrobić odkrywkę i posłuchać głosu 

społeczeństwa. Radna nie twierdzi, że zawsze ten głos jest prawdziwy jednak czasami warto 

podjąć. Radna jest dumna z tego, że w tek kwestii okazała się osobą kompetentną                     

i wiarygodną. Natomiast odpowiedź, którą wówczas Radna otrzymała nie jest odpowiedzią, 

którą powinna otrzymać. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas poinformował, że szczegóły w poruszonej przez Radną                      

I. Mędrkiewicz przedstawi Zastępca G. Kiczmachowski. Natomiast Wójt A. Kordylas 

wyjaśnił, że w chwili obecnej wykonywana jest instalacja kanalizacyjna i wykopując doły 

okazało się, że są sieci, które nie są zinwentaryzowane, nie ma ich na żadnych mapach. 

Między innymi ujęcie wody na ulicy Korczaka. Nawet przy pomocy urządzeń 

elektronicznych, które udało się Pani Dyrektor ZGK ściągnąć z Jezierzyc nie można było 

zlokalizować pewnych odcinków m.in. łączące sieć z Ośrodkiem Szkolno-Wychowawczym. 

Udzielając odpowiedzi Pani radnej Wójt przekazał informację, że według jego wiedzy, 

natomiast, że są rury azbestowe to one są w całym kraju. 

 

Zastępca Wójta G. Kiczmachowski wyjaśnił, że tak jak wspomniał Wójt A. Kordylas cała 

sytuacja wynikła w związku z prowadzonymi pracami budowlanymi na przebudowie dróg 

osiedlowych w Damnicy. Chodzi o rurę, która nigdy nie była zinwentaryzowana, rura 

azbestowo-cementowa. Natomiast informacja, którą Pani Radna otrzymała w 2018 roku 

opierała się na stanie wiedzy, który wówczas Wójt posiadał. Uszkodzony odcinek rur 

azbestowo-cementowych Zakład Gospodarki Komunalnej wymienił. Według danych na 

koniec 2022 roku takich rur azbestowo-cementowych w całej Polsce jest ponad 4400 km. 

jeżeli chodzi o sieć wodociągową. Natomiast w Holandii takich rur jest 40000 km. 

Zastępca G. Kiczmachowski stwierdził, iż niepokojącym jest fakt, że Pani Radna jako osoba 

publiczna, w związku z awarią przekazywała nieprawdziwe informacje mieszkańcom. 

Wprowadzała w błąd mieszkańców. W związku z tym mieszkańcy czuli się trochę 

zaniepokojeni, ponieważ Pani Radna sugerowała, że azbest dostał się do wody i są truci. 

Takie informacje Wójt otrzymał od mieszkańców. Informacje te są na bieżąco demontowane. 

Zgodnie z rozporządzeniem w sprawie jakości wody przeznaczonej do spożycia w przypadku 

awarii przedsiębiorstwo wodno-kanalizacyjne, w przypadku naszej gminy jest to Zakład 

Gospodarki Komunalnej, zachował wszelkie procedury związane z tą sytuacją. Zawiadomił 

Sanepid, pobrane zostały próbki wody do badania. Wyniki okazały się takie, że woda jest 

zdatna do spożycia, nie ma żadnych zanieczyszczeń związanych z azbestem. Co więcej, aby 

też Państwu radnym uświadomić, z raportu Światowej Organizacji Zdrowia oraz stanowiska 

Państwowego Zakładu Higieny, jasno wynika, że jeżeli chodzi o azbest to owszem jest on 

szkodliwy dla człowieka ale chodzi o azbest zawarty w powietrzu. Czym innym jest azbest w 

rurach. Woda, które płynie w rurach azbestowo-cementowych nie jest skażona tym azbestem. 

Wszelkie wyniki badań epidemiologicznych prowadzonych również w Stanach 

Zjednoczonych, co potwierdza Państwowy Zakład Higieny i Światowa Organizacja Zdrowia   

a także Ministerstwo Zdrowia, potwierdza to, że azbest w wodzie nie jest szkodliwy dla ludzi. 

Co więcej, jeżeli chodzi o parametry azbestu w wodzie one nie są nawet określone przez 

Ministerstwo Zdrowia, ponieważ wszelkie badania potwierdzają, że nie jest on szkodliwy. 

Więc tak naprawdę nie jest brany pod uwagę jako zagrożenie, które może wyniknąć               

w związku z użyciem wody, która jest transportowana wodociągiem, którego część rur jest     

z materiału takiego jak azbest i cement. 
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Dyrektor ZGK A. Winsztal poinformowała, że w zakresie awarii sieci wodociągowej jaka 

miała miejsce Zakład Gospodarki Komunalnej wykonał wszystkie czynności i potwierdza 

informacje przekazane przez Zastępcę G. Kiczmachowskiego. Wszelkie badania prowadzone 

były na ludziach, na zwierzętach i nie ma żadnego zagrożenia, które spowodowałoby 

jakiekolwiek dolegliwości zdrowotne. Zakład Gospodarki Komunalnej otrzymał wyniki          

z Sanepid-u i nie ma żadnych przekroczeń. Ponadto ZGK wykonał własne badania przez 

firmę Hamilton, z która posiada podpisaną umowę. Firma przekazała częściowe wyniki i w 

nich też nie ma przekroczeń. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas poinformował, że mieszkańcy dzwonią do Wójta z zarzutami, że 

Wójt truje ludzi. Wójt A. Kordylas zwrócił się do Radnej I. Mędrkiewicz, jeżeli Radna 

jeszcze raz ro powie, to Wójt poprosi o wpłatę 10 000 zł. na Wielką Orkiestrę Świątecznej 

Pomocy, bo inaczej skieruje sprawę do sądu. 

 

Radny W. Wilkowski nawiązał do informacji przekazanej przez Wójta a mianowicie, że na 

spotkaniu na Osiedlu Rybackim zostały zdementowane informacje przekazywane przez 

Radnego. Radny W. Wilkowski wyjaśnił, że jeden mieszkaniec Osiedla Rybackiego pracuje 

w Bobrownikach w ośrodku zarybieniowym, jeden mieszkaniec Bobrownik dojeżdża 

rowerem przez las do pracy w jednej z firm w Damnicy, jeden mieszkaniec Bobrownik jadąc 

do urzędu lub na pocztę do Damnicy jedzie przez las, ponieważ korzysta z roweru. Biegając 

tam dwa razy w tygodniu Radny spotyka ludzi. Ponadto rodzina mieszkająca                           

w Bobrownikach ma rodzinę na Osiedlu Rybackim. To, że mieszkańcy Osiedla Rybackiego 

nie jeżdżą do Damnicy do urzędu to jest zrozumiałe, bo mają 2 km. żużlówką i nie będą 

jeździli 6 km. przez Bobrowniki. Natomiast mieszkańcy Bobrownik korzystają z tej drogi 

jadąc do Damnicy a mieszkańcy Osiedla Rybackiego jadąc do Bobrownik. Być może 

mieszkańca Osiedla Rybackiego nie było na tym spotkaniu. To są fakty.  

 

Wójt Gminy A. Kordylas stwierdził, że z Osiedla Rybackiego do Bobrownik jest też inna 

droga przez Skibin, także nie jest to jedyna droga. 

 

Radna I. Mędrkiewicz zwróciła się z pytaniem do Wójta, którego dnia awaria została 

zgłoszona do Sanepid-u? 

 

Zastępca Wójta G. Kiczmachowski odpowiedział, że niezwłocznie jak tylko podjęto wiedzę i 

działania zmierzające do usunięcia awarii zgodnie z przepisami. 

 

Dyrektor ZGK A. Winsztal wyjaśniła, że w przypadku awarii zaczyna się od ustalenia awarii, 

jej miejsca i zakupu materiałów, które zostaną zużyte do usunięcia awarii, informowanie 

mieszkańców o braku dostępu lub przerwie w dostawie wody, zachlorowania i zgłoszenie do 

firmy, która pobiera próby. W przypadku, gdy awaria jest usuwana, czyli założona jest opaska 

pod ciśnieniem nie ma ingerencji w przewód wodociągowy i nie trzeba takiej awarii zgłaszać 

do Sanepid-u. W przypadku, ingeruje się wówczas dokonuje się najpierw informacji 

mieszkańców, czyli ZGK przesyła sms-y do mieszkańców, że woda zostaje zachlorowana. 

Zakład nie musi chlorować wody w tym momencie tylko informuje się mieszkańców o takim 

działaniu. Zostały wykonane wszelkie czynności, aby mieszkańcy nie narazić na utratę 

zdrowia i życia. Dyrektor ZGK A. Winsztal zwróciła się do Radnej I. Mędrkiewicz z prośbą, 

aby nie podchodziła do wykopów. To jest teren budowy. Zakład stara się jak najszybciej 

usunąć awarią a Pani Radna w tym przeszkadza. Pracownicy budujący drogę a także 

pracownicy ZGK wielokrotnie zgłaszali, że Pani Radna przychodzi nad wykop a wykopy są 
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głębokie 3 – 5 metrów. Pani radna mówiła, aby robić odkrywki. Na spotkaniu z uzgodnieniem 

przebudowy dróg gminnych osiedlowych jeden z mieszkańców powiedział, że nie wpuści na 

swój teren Zakładu Gospodarki Komunalnej mimo, że przebiega tam sieć. Jak w takiej 

sytuacji Zakład ma dokonać odkrywek sieci wodociągowej, gdzie są zrobione z PE, gdzie 

brak możliwości wykrycia danego przewodu wodociągowego. Dyrektor ZGK A. Winsztal 

prosi, aby nie przeszkadzać pracownikom w pracach budowlanych i przy usuwaniu awarii. 

ZGK robi wszystko w miarę posiadanych możliwości i przy ogromnym zaangażowaniu 

pracowników. Takie zachowanie Pani Radnej jest niebezpieczne zarówno dla Pani Radnej, 

jak i dla pracownika pracującego w wykopie. Jeżeli chodzi o procedurę to wszystko zostało 

zachowane. Zrobione są badania potwierdzone przez Sanepid, nikt nie został narażony na 

utratę zdrowia i życia. 

 

Radca prawny M. Pryputniewicz zwrócił uwagę formalną, że obrady są w punkcie porządku 

obrad – informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym a od 15 minut toczy się 

dyskusja o czymś, co w ogóle nie ma związku z tym punktem, natomiast mogłoby być 

przedmiotem ostatniego punktu porządku obrad. Dzisiejsza sesja jest długa, ma wiele 

punktów. Jeżeli porządek będzie naruszany to może być problem z realizacją wszystkich 

punktów. 

 

Radna I. Mędrkiewicz stwierdziła, że zadała konkretne pytanie a dostała otoczkę. Radna 

chciała uzyskać datę, kiedy zostało przekazane zgłoszenie do Sanepid-u. Nie potrzebowała 

tych wszystkich wyjaśnień. 

 

Zastępca Wójta G. Kiczmachowski odpowiedział, że jeżeli Pani Radna zgłosi się do Urzędu 

Gminy to z pewnością taką informację o dacie otrzyma. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, że radni w okresie międzysesyjnym nie złożyli 

wniosków i interpelacji. 

 

Ad. 7 

Informacja z bieżącej działalności instytucji kultury. 

 

Informację na temat bieżącej działalności Centrum Edukacji i Kultury w Damnicy radni 

otrzymali elektronicznie w aplikacji eSesja. 

Radni nie wnieśli uwag do informacji. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Informację na temat bieżącej działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Damnicy 

przedstawiła Dyrektor Dorota Nowak. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

Informacja stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2023 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Wójt Gminy  w dniu 28 czerwca 2023r. złożył 

autopoprawkę do projektu uchwały. 
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Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie 

autopoprawki. 

Skarbnik J. Michalska odczytała autopoprawkę do projektu uchwały złożoną przez Wójta 

Gminy. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy autopoprawka wymaga dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do złożonej autopoprawki. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2023 rok 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI(1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/516/2023 w sprawie  zmian              

w budżecie Gminy Damnica na 2023 r. została podjęta. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2023-2038. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Wójt Gminy  w dniu 28 czerwca 2023r. złożył 

autopoprawkę do projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie 

autopoprawki. 

Skarbnik J. Michalska odczytała autopoprawkę do projektu uchwały złożoną przez Wójta 

Gminy. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy autopoprawka wymaga dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do złożonej autopoprawki. 
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Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                   

i przedstawił   wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 20223- 2038 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Mędrkiewicz Iwona, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wilkowski 

Wojciech 

NIEOBECNI(1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/517/2023 w sprawie  zmian              

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2023-2038, została podjęta. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu nadawania honorowego tytułu „Zasłużony 

dla Gminy Damnica”. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja 

Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Inwestycji podczas posiedzenia w dniu 27 czerwca 

2023r. zgłosiły poprawkę do projektu uchwały następującej treści: 

„W Regulaminie przyznawania tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica”, stanowiącym 

załącznik do projektu uchwały, w § 3 ust. 1 Uprawnieni do zgłaszania kandydatów do 

nadania tytułu, wykreślić punkt 2 o treści Przewodniczący Rady Gminy oraz zmienić treść 

punktu 3 grupa, co najmniej 5 radnych na Radni Rady Gminy”, który otrzymuje nr 2. 

Zmienia się numerację pozostałych punktów i tak: 

- punkt 4 otrzymuje numer 3, 

- punkt 5 otrzymuje numer 4, 

- punkt 6 otrzymuje numer 5. 
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Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, czy radni mają pytania do zgłoszonej 

poprawki? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie poprawki do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie poprawki do projektu 

uchwały i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

poprawka do projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu nadawania honorowego tytułu 

„Zasłużony dla Gminy Damnica” zgłoszona przez Komisje w dniu 27 czerwca 2023r..  

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że zgłoszona przez Komisje Rady poprawka do 

projektu uchwały została przyjęta. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu nadawania honorowego tytułu „Zasłużony 

dla Gminy Damnica” 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 
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Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/518/2023 w sprawie  przyjęcia 

regulaminu nadawania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Damnica”, została podjęta. 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 

do sądów powszechnych. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 

do sądów powszechnych 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda 

Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, 

Agnieszka Szarłot-Dietrich 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Iwona Mędrkiewicz, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/519/2023 w sprawie powołania 

Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych, została 

podjęta. 

 

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Damnica do Stowarzyszenia "Lokalna Grupa 

Rybacka Pojezierze Bytowskie" jako członek zwyczajny 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 
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Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Damnica do Stowarzyszenia "Lokalna Grupa 

Rybacka Pojezierze Bytowskie" jako członek zwyczajny 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/520/2023 w sprawie 

przystąpienia Gminy Damnica do Stowarzyszenia "Lokalna Grupa Rybacka Pojezierze 

Bytowskie" jako członek zwyczajny, została podjęta. 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami oraz prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i 

spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie Gminy Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami oraz prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i 

spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 
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NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/521/2023 w sprawie wymagań 

jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami oraz prowadzenia schronisk 

dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na 

terenie Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Damnica. 

Projekt uchwały dotyczy działek nr 247, 250, 252, 257 położonych w obrębie geodezyjnym 

Bięcino. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/522/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Damnica. 

Projekt uchwały dotyczy działki nr 20/8 położonej w obrębie geodezyjnym Łebień. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 
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Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski,  Paweł Obert, Patryk 

Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Iwona Mędrkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/523/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy na okres do lat 

trzech nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy na okres do lat 

trzech nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 
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Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/524/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umów dzierżawy na okres do lat trzech nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla działek nr: 73/1, 73,2 i 73/3 położonych w obrębie geodezyjnym Damnica, gmina 

Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla działek nr: 73/1, 73,2 i 73/3 położonych w obrębie geodezyjnym Damnica, gmina 

Damnica. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/525/2023 w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr: 73/1, 73,2 i 73/3 

położonych w obrębie geodezyjnym Damnica, gmina Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 18 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla działek oznaczonych nr ewidencyjnym 239/1, 239/2, 251/1, 251/2, 252, 253, 254, 255, 

256, 257, 258, 259 położonych w obrębie ewidencyjnym 0004 Damnica, gmina Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 
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Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla działek oznaczonych nr ewidencyjnym 239/1, 239/2, 251/1, 251/2, 252, 253, 254, 255, 

256, 257, 258, 259 położonych w obrębie ewidencyjnym 0004 Damnica, gmina Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/526/2023 w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek oznaczonych nr 

ewidencyjnym 239/1, 239/2, 251/1, 251/2, 252, 253, 254, 255, 256, 257, 258, 259 położonych 

w obrębie ewidencyjnym 0004 Damnica, gmina Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 19 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/459/2022 Rady Gminy Damnica z dnia 

15 grudnia 2022 roku w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki                            

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii                       

i Uzależnieniom Behawioralnym w Gminie Damnica na lata 2023-2025”. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                       

i przedstawił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/459/2022 Rady Gminy Damnica z dnia 

15 grudnia 2022 roku w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki                            

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii                       

i Uzależnieniom Behawioralnym w Gminie Damnica na lata 2023-2025” 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/527/2023 w sprawie zmiany 

uchwały Nr XLIII/459/2022 Rady Gminy Damnica z dnia 15 grudnia 2022 roku w sprawie 

przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii i Uzależnieniom Behawioralnym w Gminie Damnica na 

lata 2023-2025”,  została podjęta. 

 

Ad. 20 

Projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego             

w Gdańsku skargi Prokuratora Rejonowego w Słupsku wraz z odpowiedzią na skargę. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

 

Radny M. Jarzmicki zwrócił się z pytaniami. Czy przekazanie takiej skargi do sądu nie jest 

ostatecznością? Czy wcześniej były upomnienia przez nadzór prawny, żeby unieważnić tę 

uchwałę lub ją uchylić? Czy w gminach ościennych lub gminach sąsiednich powiatów takie 

uchwały też były zaskarżane? Jakie są ewentualne konsekwencje uchylenia lub stwierdzenia 

nieważności tej uchwały? Czy skarga jest zasadna i ewentualnie jak to będzie wyglądało? 

 

Radca prawny M. Pryputniewicz odpowiedział następująco. Przedmiotem skargi nie jest 

kwestia merytoryczna, czyli zasadność przysługiwania, wysokość diet, tylko kwestia 

techniczna publikacji uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. 

Mianowicie, czy należy ją traktować jako prawo miejscowe, czy nie. Nie jest to pasjonująca 

kwestia, szczególnie o tej porze. Problem polega na tym, że w połowie województw w kraju 

ta uchwała jest uznawana za prawo miejscowe, a przez to jest publikowana w Dzienniku 

Urzędowym. W połowie województw w kraju nie jest. W województwie pomorskim 

konsekwentnie przez nadzór Wojewody uważana była, że nie jest aktem prawa miejscowego    

i konsekwentnie nadzór tego pilnował. Między innymi dlatego, jak Rada podjęła uchwałę, 

która nie zawierała zapisu o publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego, 

wojewoda jej nie kwestionował i tak jest we wszystkich gminach w województwie 

pomorskim. Jeżeli Prokurator wniósł skargę to znaczy, że będzie wnosił takie skargi na 

uchwały we wszystkich jednostkach do uchwał o podobnej treści. Czyli w zasadzie na 

wszystkie uchwały, bo na terenie województwa pomorskiego nie są publikowane, bo tego 



24 
 

pilnował wojewoda. Oczywiście Państwo Radni mogą podjęć uchwałę, w której rada przyzna 

rację Prokuratorowi i przekaże tą skargę do Sądu Administracyjnego ale z wnioskiem o jej 

uwzględnienie. Wówczas na następnej sesji została by podjęta uchwała zmieniająca te            

o dietach w ten sposób, że nada się jej zapisy o publikacji w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Pomorskiego, na co jednak nie pozwolił wojewoda konsekwentnie uważa, że 

nie jest to prawo miejscowe. Wobec tego najlepszym rozwiązaniem będzie jak rozstrzygnie tę 

kwestię wyrokiem Sąd Administracyjny. Z wyrokiem Sądu musi  się zgodzić i Prokurator        

i wojewoda. W zależności jaki będzie wyrok Sądu Rada dostosuje swoja uchwałę. 

Konsekwencji zasadniczo żadnej tu nie ma. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                       

i przedstawił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego              

w Gdańsku skargi Prokuratora Rejonowego w Słupsku wraz z odpowiedzią na skargę 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/528/2023 w sprawie przekazania 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gdańsku skargi Prokuratora Rejonowego        

w Słupsku wraz z odpowiedzią na skargę,  została podjęta. 

 

Ad. 21 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Świecichowo, gmina Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                       

i przedstawił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Świecichowo, gmina Damnica 
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Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/529/2023 w sprawie 

przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

miejscowości Świecichowo, gmina Damnica,  została podjęta. 

 

Ad. 22 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentów obrębów Bięcino, Damnica, Świecichowo, 

Wiatrowo w gminie Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                       

i przedstawił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentów obrębów Bięcino, Damnica, Świecichowo, 

Wiatrowo w gminie Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLIX/530/2023 w sprawie 

przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
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fragmentów obrębów Bięcino, Damnica, Świecichowo, Wiatrowo w gminie Damnica,  

została podjęta. 

Ad. 23 

Radny Powiatu Grzegorz Grabowski pogratulował Wójtawi A. Kordylasowi otrzymanego 

absolutorium, jak również Radzie Gminy, że dzięki swojej pracy stworzyła takie argumenty, 

którymi Wójt Gminy mógł się posługiwać w swojej pracy i je wykorzystać. Radny G. 

Grabowski jest mile zaskoczony bardzo ważną decyzją, którą Radni podjęli a mianowicie 

decyzja o rozbudowie i modernizacji oczyszczalni ścieków w Damnicy. Jest to bardzo ważna 

decyzja. 

 

Sołtys W. Francuz podziękował w imieniu swoim i mieszkańców Wójtowi A. Kordylasowi za 

wykonanie drogi z Dąbrówki do Strzyżyna.  

Sołtys W. Francuz zwrócił się do radnego W. Wilkowskiego, kiedy przestanie przeszkadzać 

gminie w realizacji drogi do Grapic? Uważa, że to, co robi Radny do tej pory robi to jest 

utrudnianie. Mieszkańcy czekają już 4 lata na remont tej drogi a Pan Radny tylko 

przeszkadza. Najpierw był problem ogródków, teraz problem braku zatoczek autobusowych. 

Wcześniej broniąc ogródków teraz Pan Radny domaga się zatoczki z wejściem w prywatną 

działkę. To są koszty a Radny dyktuje Wójtowi i Radzie, co i jak robić. Pan Radny mówi        

o bezpieczeństwie, przy przystaniu autobusowym przed skrzyżowaniem przy drodze 

powiatowej jest podwójna ciągła, autobus się zatrzymuje, ludzie wysiadają i nie ma problemu. 

Swego czasu w Wisznie została postawiona taka mała dwuosobowa wiatka przystankowa, 

natomiast Pan Radny domagał się budowy przystanku nie pytając ludzi, czy go potrzebują, 

czy ktoś stąd jeździ. Pan Radny wchodzi w nie swoje kompetencje, to nie jest sołectwo Pana 

Radnego. 

 

Radny W. Wilkowski podziękował sołtysowi W. Francuzowi za zwrócenie uwagi. Z tego, co 

się orientuje to jako Radny wypowiadał się na temat przystanku w Wisznie ale w kwestii 

remontu tego przystanku. Co, do budowy Radny nie przypomina sobie, prosi o wskazanie 

numeru lub daty interpelacji w tej sprawie. Natomiast, co do zatoczek autobusowych              

w Bobrownikach to sołtys W. Francuz zabiera głos w temacie nie obowiązującym sołtysa. 

Gdyby nie to, że jako radny interesuję się tą droga to umknęłoby przejście dla pieszych a jest 

już pozytywna odpowiedź Zarządu Dróg Powiatowych. Umknęłoby też to, że wiata                

w Bobrownikach będzie do likwidacji, bo niestety się nie zmieści i jest oferta Pana Wójta, że 

w przyszłości jakaś wiata tam powstanie. To są jednak odległe tematy i w tym składzie Rada 

nie będzie już dyskutować, drogę przez same Bobrowniki może będą robić w 2035 roku. 

Natomiast Pan sołtys ma bardzo nikłą wiedze na ten temat. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas poparł wypowiedź sołtysa W. Francuza, gdyż cały bałagan, który 

wynikł w tej chwili to między innymi przez to, co Radny W. Wilkowski pisze na swoim 

profilu w mediach społecznościowych. Wójt A. Kordylas posiada screeny wypowiedzi 

Radnego mówiące o tym, że to wina Wójta, że nie będzie zatoczek, że Wójt jakąś decyzję 

podjął. Radny nie uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami Bobrowniki, w którym wziął 

udział m.in. Wójt Gminy, Dyrektor ZDP w Słupsku oraz ok. 20 mieszkańców. Na spotkaniu 

wyjaśniono wszystko mieszkańcom a także organizację ruchu po powstaniu węzła 
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komunikacyjnego S6. To nie był pomysł Wójta tylko wspólna decyzja mieszkańców. Na 

pytanie, czy zabieramy ogródki i robimy zatoczkę, czy nie zabieramy i tworzymy 

przejściówkę? Nikt z obecnych mieszkańców nie miał pretensji. 

 

 

Ad. 24 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 14:55 Przewodniczący K. Kozina 

zamknął obrady XLIX Sesji Rady Gminy Damnica. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała        Przewodniczący 

Barbara Imińska       Kazimierz Kozina 

 

 


